
Referat fra Generalforsamling 
Onsdag d. 15. januar 2025 kl. 19.30 – 21:00 

Dagsorden: 

1. 1. Formalia ved GF. Dirigent Henrik Sølvsten. Referent Anne Funding 

2. 2. Formandsberetning 

3. 3. FAPS Forhandlingsudvalg – Hanne Roed - virtuelt 

4. 4. Beretning fra nedsatte udvalg: 

   - Hudkræftdatabasen – Henrik Sølvsten 

   - Beretning fra arbejdet med psoriasisdatabasen og PRO 

5. 5. Indkomne forslag – ingen 

6. 6. Valg af DDO´s bestyrelse 

7. 7. Aflæggelse af det reviderede regnskab, budget, kontingent og revisor 

8. 8. Valg af revisor(er) og suppleant(er) 

9. 9. Fastsættelse af kontingent 

10. 10. Eventuelt 

Referat: 

 

1. Valg af dirigent og referent. 

Ordstyrer: Henrik Sølvsten 

Referent: Anne Funding 

 

2. Formandsberetning 

Formandsberetningen ligger på hjemmesiden og kan læses i sin fulde længde der, følgende 

refereres: 

 

- Økonomisk ramme og faglig udvikling for speciallægepraksis;  

Sundhedsreformen er indført, hvilket indbefatter en styrkelse af det nære sundhedsvæsen 

og speciallægepraksis. Der skal defineres rammer for udlægning af opgaver. Der er et ønske 

om flere ydernumre og mere ligelig fordeling af disse i landet. 

- Modernisering 

Der kommer en modernisering i fremtiden, men vi ved ikke endnu hvornår. Vi modtager 

gerne forslag til ændringer på info@ddo.dk – mærk ”modernisering”. 

- Teledermoskopi:  

Vi er positive og ønsker høj faglig standard, principper for henvisning skal fastholdes.  

- Overenskomsten og vores modernisering:  

Vi skal være attraktive for vores samarbejdspartnere.  

Vi skal overholde overenskomsten. Der er krav for hvad henvisningen til os skal indeholde 

fra den praktiserende læges side – fortolkningen findes på FAPS´s hjemmesiden. 

 

- I overenskomsten findes ydelsesbeskrivelsen som alle skal overholde. For alle ydelser står 



beskrevet om ydelsen kan uddeleres. Alle skal være opmærksomme på 0110: Ved 1. 

konsultation skal patienten vurderes af speciallæge, dette kan ikke uddelegeres. 

 

- Pigmenterede læsioner kan ikke vurderes ved teledermatologi, som det er i nuværende 

overenskomst, men DDO arbejder positivt for anden løsning. 

 

I 2024 har vi set en stor udvikling både fagligt og økonomisk. Vi arbejder stærkt sammen 

med DDS. 

 

Tomas opfordrer til at det gode samarbejde med alle samarbejdspartnere fortsætter: for 

vores fag, for faglighed og vores patienter. 

 

Forsamlingen afholder stilhed for de afdøde i 2024: 

Gerhard Heydenreich, Kresten Roesdahl, Hanne Vibeke Walther Kassis og  Lise Bundgaard. 

 

Spørgsmål til formanden: 

Elisabeth Ammitzbøll:  

1. Knækgrænse – hvorfor har den kunnet øges? 

Svar fra Stine Lasthein:  

Når niveauet har været hævet, er det både knæk og økonomiprotokollatet.  

2. Er teledermaskopi lig med Dermloop?  

Svar Tomas: det ved vi ikke endnu. 

 

3. Beretning fra FAPS  

Hanne Roed fremlægger nyt fra FAPS:  

- Arbejdet under FAPS: 11 medlemmer, et forhandlingsudvalg (FU) med blandt andet Stine 

Lasthein– tager sig af daglig drift.  

- FAPS har i mange år gjort sig klar til et nyt sundhedsvæsen. Der er udarbejdet visions- og 

politikpapir. Dette er blevet brugt meget politisk. Vi skal byde ind på ”det fælles 

sundhedsvæsen”. Vi må binde kolleger op på flere opgaver – der, hvor der er behov. Det er 

de praktiserende speciallæger, der løser opgaverne. 

- Resultat – der er kommet mere fokus på os: 18 nye kapaciteter i 2024. De fleste regioners 

budgetaftaler for 2025 har afsat midler til flere speciallægeydernumre (kapaciteter). 

- Sundhedsreformen: speciallægesektoren vil blive styrket og udvidet de kommende år. Der 

skal indføres ny patientrettighed – FAPS arbejder for flere speciallæger. 

 

4. Beretning fra nedsatte udvalg: 

Hudkræftdatabasen: Henrik Sølvsten beretter, at dækningsgraden stiger. Der kommer nu 

også data fra plastikkirurger og onkologer. 

PSODA, database for psoriasis: Tomas Dam fortæller, at den stadig er under udvikling. 

 

5. Behandling af indkomne forslag: 

Ingen indkomne forslag. 



 

6. Aflæggelse af det reviderede regnskab: 

Regnskabet bliver gennemgået af Anna Lamberg og godkendt. Kontingent fastholdes. 

 

7. Valg af bestyrelse: 

Tomas Norman Dam, Formand, genvalgt. 

Kristian Kofoed, Næstformand, genvalgt. 

Anne Funding, Sekretær, genvalgt. 

Anna Lamberg, Kasserer, genvalgt. 

David Mølenberg, Genvalgt. 

Stine Lasthein Andersen, Genvalgt. 

Kristina Lings, Nyvalgt. 

Lisbeth Stauffer Bjerregaard, Udtræder. 

 

8. Valg af revisor: 

Anne Danielsen vælges som revisor. 

 

9. Fastsættelse af kontingent: 

Kontingentet fastholdes uændret. 

 

10. Eventuelt: 

Diverse spørgsmål og svar blev gennemgået, herunder afregning og henvisninger. 

 

Forslag til modernisering kan sendes til ddo@ddoinfo.dk mærkes ”modernisering”. 

 

Referent: Anne Toftegaard Funding 

Dato: 19.01.2025 
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